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مدیرعامل بانک مسکن در سفر به مازندران 
عنوان کرد

جذب منابع جدید،سرلوحه همه 
فعالیت ها

بانک مسکن با تکیه برظرفیت ها و توانمندی 
و  رشد  مسیر  انسانی،  سرمایه  بالای  های 
پیشرفت را سریعتر از گذشته پیموده و جایگاه 

خود را در نظام بانکی کشور ارتقا می دهد.
خبری  پایگاه  استانی  خبرنگار  گزارش  به 
خورسندیان،  علی  دکتر  مسکن-هیبنا؛  بانک 
دکتر  همراه  به  مسکن که  مدیرعامل بانک 
فاضلیان عضو هیات مدیره این بانک به استان 
مازندران سفر کرده بود؛ در دیدار روسای شعب 
استان با بیان این مطلب بر تلاش برای تحقق 
اهداف سازمان به خصوص در بخش بازاریابی و 

جذب منابع تاکید کرد.
وی خاطر نشان کرد: همکاران با همه توان و 
با شناخت کامل و اشراف بر مزیت های رقابتی 
بانک ، بازاریابی و جذب منابع جدید را به عنوان 
اولویت نخست، سرلوحه برنامه های خود قرار 
دهند و از همه ظرفیت ها به نحو مطلوب برای 

تحقق اهداف بهره برداری کنند.
این  در  داد:  مسکن ادامه  مدیرعامل بانک 
و  موفقیت  در  همکاران  یکایک  نقش  مسیر، 
اهمیت  بانک حائز  واهداف  راهبرد ها  پیشبرد 

است.
از  اصلی  اهداف  از  یکی  خورسندیان  دکتر 
با  واسطه  بی  دیدار  را،  ها  استان  در  حضور 
های  دغدغه  و  مشکلات  شنیدن  و  همکاران 
آنان دانست و عنوان کرد: برای رفع دغدغه ها، 
کارگروهی با همین عنوان در ستاد بانک تشکیل 

شده است.
های بانک  موفقیت  اشاره  با  ادامه  در  وی 
مسکن استان مازندران افزود: قرارگرفتن مدیریت 
مازندران برای بیست و یک دوره در منطقه سبز 
 ، محوربودن  برنامه  دهنده  نشان   ، عملکردی 
تعهد بالای همکاران ، انسجام و رهبری موفق 
در تمامی سطوح برای ایجاد هم افزایی و نیل به 

موفقیت های بیشتر است.

کسب رتبه C4 بانک سپه در ارزیابی 
مدل تعالی ۳4۰۰۰ منابع انسانی

ارزیابی مدل تعالی  با شرکت در  بانک سپه 
پیشرفت  سطح  یک  با   ۳۴۰۰۰ انسانی  منابع 
 C۴ نسبت به سال گذشته، موفق به کسب رتبه

شد.
 بانک سپه با شرکت در ارزیابی مدل تعالی 
پیشرفت  سطح  یک  انسانی ۳۴۰۰۰ با  منابع 
کسب  به  موفق  گذشته،  سال  به  نسبت 

رتبه C۴ شد. 
سپه  بانک  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش   به 
،جایزه تعالی ۳۴۰۰۰ در پایان هشتمین کنفرانس 
ملی منابع انسانی که دوم و سوم بهمن ماه در 
حضور  با  تهران  دانشگاه  مدیریت  دانشکده 
انسانی کشور، سازمانها  اساتید،خبرگان منابع 
و شرکت های دولتی و خصوصی برگزار شد، به 

بانک سپه تعلق گرفت.
ارزیابی  و  بررسی  تعالی ۳۴۰۰۰ با  مدل    
فرآیندهای منابع انسانی و حوزه های مرتبط به 
آن مانند استراتژی ها و ساختار سازمانی، ریسک 
منابع انسانی و … نسبت به تعیین سطح بلوغ 
سازمان در حوزه منابع انسانی و ارایه راهکار برای 

بهبود و تعالی عمل می کند.
کارشناسان  و  مدیران  رتبه،  این  در کسب    
ادارات کل ذیربط ، نقش فعال و موثری داشتند 
و اداره کل توسعه مدیریت و انتصابات متولی 

ارزیابی و شرکت در جایزه بود.

100-IMI درخشش بانک پارسیان در
کسب دومین جایگاه بانک های 

خصوصی و رتبه 14 میان 5۰۰شرکت 
برتر ایران

ایران  برتر  در جدیدترین رتبه بندی شرکت های 
به  موفق  )هولدینگ(  پارسیان  بانک   ،)1۰۰-IMI(
کسب رتبه 1۴ در میان 5۰۰ شرکت برتر کشور شد. 
این بانک همچنین، رتبه دوم را در شاخص فروش و 
بیشترین دارایی در بین تمامی بانک ها و مؤسسات 

اعتباری خصوصی به خود اختصاص داد.
این موفقیت ها در بیست و هفتمین همایش 
شرکت های برتر ایران )IMI-1۰۰( که در اول بهمن 
وزیر  رئیس جمهور،  اول  معاون  حضور  با   1۴۰۳
صنعت، معدن و تجارت و تعدادی از شرکت های 
صداوسیما  همایش های  سالن  در  کشور  معتبر 
بانک  مراسم،  این  در  گردید.  اعلام  شد،  برگزار 
پارسیان )هولدینگ( بر اساس عملکرد مالی خود 

در سال 1۴۰2 نتایج درخشانی را کسب کرد.
بر اساس ارزیابی گروه کارشناسی این رتبه بندی، 
یکی  به عنوان  معرفی  بر  علاوه  پارسیان  بانک 
رتبه  به کسب  پیشرو کشور، موفق  از 1۰ شرکت 
هفتم در شاخص بیشترین دارایی شد و همچنین 
در شاخص فروش، در میان بانک ها، رتبه چهارم 
و در شاخص بیشترین دارایی رتبه پنجم را به خود 

اختصاص داد.
گفتنی است؛ یکی از رویدادهای مهم اقتصادی 
رتبه بندی  همایش  سالانه  برگزاری  کشور، 
سازمان  IMI-1۰۰ توسط  ایران  برتر  شرکت های 
مدیریت صنعتی است. از اهداف عالی این رویداد 
فعالین  برترین  از  قدردانی  بر  علاوه  اقتصادی، 
به جمع آوری  پایان سال، می توان  کسب وکار در 
خصوص  در  اقتصادی  شفاف  اطلاعات  ارائه  و 
وضعیت شاخص های اقتصادی و مالی 5۰۰ شرکت 
دارند،  ملی  اقتصاد  در  مهمی  نقش  که  برتر 
اشاره نمود. با تحلیل اطلاعات مالی و اقتصادی؛ 
مدیران ارشد هولدینگ ها، مؤسسات و بنگاه های 
از  دقیق تری  و  بهتر  درک  می توانند  اقتصادی، 
وضعیت کسب وکار خود داشته باشند و تصمیمات 

مناسب تر و بهتری اتخاذ کنند.

عضو هیئت مدیره و معاون برنامه ریزی و 
توسعه کسب و کار بانک سینا در همایش 

مدیران مطرح کرد
تغییر رویکرد بانک سینا به بانکداری 

مدرن

برنامه ریزی  معاون  و  مدیره  هیئت  عضو 
و توسعه کسب و کار بانک سینا با بیان آنکه 
شده  خارج  سنتی  حالت  از  بانکداری  امروزه 
بانک  آتی  برنامه ریزی های  در  گفت:  است، 
سینا توجه به این تغییر و تحولات به عنوان یک 

ضرورت مد نظر قرار گرفته است.
بانک سینا  راستا  این  افزود: در  اکبر جلیلی 
تمرکز بر مشتری محوری با هدف ارائه خدمات 
بهتر و تجربه متفاوت از گذشته را با استفاده 
بهینه از داده ها، شناخت دقیق بازار و افزایش 
تعاملات انسانی و دیجیتال در دستور کار قرار 

داده است.
تحولات  با  هم راستا  کرد:  خاطرنشان  وی 
دیجیتال در جامعه، بانک سینا اقدامات نوآورانه 
و توسعه خدمات را در دستور کار خود قرار داده 
است تا با ارائه راهکارهای مدرن، نیازهای متنوع 
مشتریان را در بستر دیجیتال به بهترین شکل 

ممکن پاسخ دهد.
عضو هیئت مدیره بانک سینا اظهار داشت: 
ارزشمندترین  به عنوان  انسانی  نیروی  تقویت 
دارایی بانک، یکی از عناصر مهم در حرکت به 
راستا  این  بانکداری مدرن است که در  سمت 
مهارت ها،  تقویت  برای  را  عملیاتی  اقدامات 
خلاقیت   بروز  برای  محیطی  ایجاد  و  انگیزه ها 

کارکنان مد نظر قرار داده است.
جلیلی با بیان آنکه وظیفه ما تنها مدیریت 

امروز بانک نیست،

پرونده واگذاری سهم دولت در خودروسازی به بخش 
خصوصی بار دیگر باز شده است. بنا بر وعده ای که 
وزیر صمت به رئیس جمهور داده، قرار است مدیریت 
یا سهام ایران خودرو و سایپا تا انتهای سال جاری به 
بخش خصوصی واگذار شود، اما واگذاری خودروسازی 
با  پیچیده  موضوعی  خصوصی  بخش  به  ایران  در 
تاریخچه ای طولانی است که در هر دولت به شیوه ای 
متفاوت پیگیری شده است و بنا بر دلایل مختلف به 
نتیجه نرسیده است. البته باید یادآور شد که اگر منظور 
از خصوصی سازی، واگذاری سهام این دو خودروساز 
است که این اتفاق تا حدی زیادی محقق شده و دولت 
در دو شرکت ایران  خودرو و سایپا به ترتیب ۶ و 1۷ 
درصد از این سهام را در اختیار دارد، اما اگر منظور 
برچیدن شدن سلطه مدیریت دولتی بر دو خودروساز 
بزرگ است، باید گفت که تاکنون حتی یک گام هم در 

راستای محقق شدن این هدف برداشته نشده است.
مسیح فرزانه، کارشناس صنعت خودرو در پاسخ به 
اینکه مشتریان سهام دولتی خودروسازان چه گروه هایی 
هستند؟ به اقتصاد 2۴ گفت: »طی دو سه سال اخیر 
که صحبت از خصوصی سازی خودرو بیشتر شده، که 
البته صرفا صحبت است و حرکت اجرایی صورت نگرفته 
است، صحبت از دو گروه بیشتر شنیده می شود؛ یک 
گروه قطعه سازان هستند که از دل خانواده خودروسازی 
در  که  هستند  گروهی  دوم  بخش  و  آمده اند  بیرون 
صنایع غذایی معمولا فعالیت می کنند. حوزه فعالیت 
گروه دوم جداست ولی بابت سرمایه گذاری و گردش 
مالی صحبت گروه صنایع غذایی هم به عنوان یکی از 

مشتریان مطرح است.«
او با اشاره به نمونه حضور قطعه سازان بزرگ دنیا 
با  و  عنوان سهامدار خرد  به  در صنایع خودروسازی 
سازوکار بسیار دقیق، افزود: »از زد اف، بوش و ماهله 
در خودروسازان آلمان، ولئو در اتحادیه استیلانتیس و 
دنسو و آیسین در خودروسازان ژاپنی می توان به عنوان 

مصادیقی از این گروه نام برد.«
این کارشناس صنعت خودرو ادامه داد: »در تمام 
میان  به  خودروساز  سهام  فروش  بحث  وقتی  دنیا 
می آید، جدا از اینکه از خانواده خودروسازی هم وارد 
سرمایه گذاری می شوند، از صنایع دیگر هم وارد این 
بحث می شوند. طبیعتا شاکله کار، راهبری و هدایتی 
که نیاز به تجربه و علم صنعت خودرو دارند به دست 
مدیرانی می افتد که تجربه و علم بیشتری در صنعت 

خودرو دارند.«
فرزانه در پاسخ به اینکه آیا خودروسازان چینی هم 
ممکن است یکی از خریداران سهام باشند؟ بیان کرد: 
»دور از ذهن نیست و در این باره، هم در رسانه ها و 
به صنعت خودرو است،  هم در محافلی که مربوط 
صحبت هایی مطرح شده است. ضمن اینکه در مقطع 
زمانی حضور چینی ها در صنعت خودرو کشور پررنگ تر 
به  نسبت  را  بازار  از  توجهی  قابل  بخش  الان  و  شد 
پروسه 5 و 1۰ سال گذشته در اختیار دارند. از این رو 
اینکه این امر رخ دهد اصلا اتفاق عجیبی نیست. کما 
اینکه در دنیا هم از کشور های دیگر می آیند و در صنعت 
خودرو یک کشور خارجی سرمایه گذاری می کنند. یکی 
از مصادیق آن هم شرکت استون مارتین در انگلیس 
است که بخش قابل توجهی از سرمایه گذاری که در 
این شرکت صورت گرفته از سوی کشور های حوزه خلیج 
فارس بوده است؛ بنابراین اتفاق عجیبی نیست و باید 

چینی ها را به عنوان یکی از گزینه ها در نظر گرفت.«
سه  »اگر  کرد:  خاطرنشان  خودرو  حوزه  فعال  این 
گزینه خریدار را مدنظر قرار دهیم، یکی قطعه سازان 
هستند که در دل صنعت خودرو قرار دارند. همچنین 
صحبت از شرکت هایی است که در حوزه صنایع غذایی 
دولت  سهام  خرید  برای  دورخیزی  و  هستند  فعال 
کرده اند. گروه سوم هم چینی ها هستند؛ بنابراین اگر 

خصوصی سازی رخ دهد که من امیدی به آن ندارم، 
افراد و  به عنوان سهام خرد که هم  یک بخشی هم 
شرکت های خرد هستند به صحنه می آیند که گزینه 

چهارم محسوب می شوند.
فرزانه در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه ناامیدی 
بخش  به  خودروسازی  در  دولت  سهم  واگذاری  از 
خصوصی به دلیل تکراری شدن این موضوع در هر 
دولت و به نتیجه نرسیدن آن است؟ به اقتصاد 2۴ 
گفت: »بله دقیقا، اگر شما به خاطر داشته باشید این 
موضوع در هر دولت مطرح می شود و ما این دو سه 
سال را به عنوان سنگ محک و نمونه مطرح می کنیم. 
اگر عطف به قانون کنیم و به اصل ۴۴ قانون اساسی 
نگاه کنیم، بر خصوصی سازی تاکید می کند. اگر قانون را 
کالبد شکافی کنید، آمده است که کارخانجات دولتی که 
زیان ده و در آستانه ورشکستگی هستند، سیاست گذار 
باید مسیر را تسهیل کند تا آنها به بخش خصوصی 
واگذار شوند. اما آیا درهمین پنج سال گذشته حضور 
و تصدی گری دولت در صنعت و بازار و واردات خودرو 

کمتر شده است؟ قطعا خیلی بیشتر شده است.«
وی ادامه داد: »از شهریور سال گذشته که واردات 
خودرو دارد اتفاق می افتد، مشاهده می کنیم که مسیر 
واردات به سمتی دارد می رود که بخش قابل توجهی 
از امکانات، تخصیص ارز و ثبت سفارشات در اختیار 
شرکت های دولتی قرار گرفته است. به همین دلیل من 
امیدوار نیستم و حس می کنم آن جدیت در کلام، در 
اتفاق  دهد،  رخ  اتفاق  این  اگر  نمی شود.  دیده  عمل 
باید پیش  اما دیرهنگامی است چراکه  بسیار خوب، 
از آنکه خودروسازان به چنین وضعیتی دچار شوند، 

خصوصی سازی اجرایی می شد.«
فرزانه در پاسخ به پرسشی مبنی براینکه درصورت 
بخش  به  خودروسازی  در  دولت  سهم  واگذاری 
خصوصی، چه آینده ای را می توان از صنعت خودرو 
متصور بود؟ عنوان کرد: »وقتی تغییرات مثبتی مانند 
خصوصی سازی در صنعتی رخ می دهد گویی یک خون 

امر بصورت  این  اگر  تازه ای را به آن تزریق می کنید. 
صحیح و کارشناسی شده رخ دهد و شرایط کشور به 
سمتی پیش رود که مانند قبل از تحریم ها سرمایه گذاری 
خارجی در کشور رخ دهد، هم در افزایش تیراژ تاثیرگذار 

خواهد بود و هم کیفیت را افزایش می دهد.«
این فعال حوزه خودرو افزود: »وقتی یک محصول 
را با افزایش تیراژ رو به رو کنید و تیراژ را به نسبت 
درخواستی که بازار دارد افزایش دهید، می توانید در 
قالب عرضه و تقاضا قیمت را تعدیل کنید نه اینکه 
ناگهان قیمت خودرو کاهش پیدا کند؛ چراکه زنجیره 
صنعت خودرو از خرید مواد اولیه برای خرید قطعه 
تا لجستیک، نقل و انتقال پول چند سالی است که به 
شدت درگیر تحریم ها شده و تمام هزینه های تولید را 
به شدت بالا برده است. از این رو اگر خصوصی سازی 
هم اتفاق بیافتد بخش قابل توجهی از آن با تحریمی 
که در صنعت خودرو کشور وجود دارد، درگیر است. 
درمجموع اگر خصوصی سازی به درستی اتفاق بیافتد 
در یک پروسه پنج ساله و ده ساله می توان تغییراتش 

را مشاهده کرد.«
چاره این است که خودروسازی را به بخش خصوصی 

دهیم و دولت قوانین را بازتعریف کند
نیز  خودرو  صنعت  کارشناس  مصطفوی،  مرتضی 
درباره مدیریت دولتی این صنعت به اقتصاد 2۴ گفت: 
یک  به  تبدیل  خودروسازی  دولتی  شبه  »مدیریت 
حالت زیان ده شده و هیچ حاصلی برای اقتصاد ایران 
نداشته است. از کیفیت پایین محصولات قدیمی گرفته 
زیان ده،  شرکت های  توسعه،  عدم  تولید،  کسری  تا 
سیاسی کاری و.. همه اینها نشان می دهد که مدیریت 
صنعت  در  ویژه  به  و  ایران  اقتصاد  در  دولتی  شبه 

خودرو، هیچ نفعی نداشته است.«
وی ضمن تاکید براینکه چاره نجات صنعت خودرو، 
واگذاری آن به بخش خصوصی است، بیان کرد: »در 
تمام دنیا غالب دولت ها نشان داده اند که بنگاه داران 
خوبی نیستند. به ویژه درکشور های درحال توسعه ای 

و  نرسیده ایم  سیاسی  بلوغ  آن  به  که  ایران  مانند 
نظریه های جدید در حوزه انتخاب عمومی و مباحث 
اقتصاد سیاسی نشان می دهد که هر دولتی به دنبال 

منافع حزبی خود است نه منافع ملی.«
مصطفوی ادامه داد: »از این رو در کشور ما این بلوغ 
سیاسی محقق نشده است و ما نمی توانیم به بنگاه 
داری دولتی اعتماد کنیم. راه جایگزین این است که ما 
این بنگاه داری را به دست سهامداران واقعی که بخش 
خصوصی هستند بدهیم و دولت در جایگاه رگولاتوری و 
تنظیم گری بنشیند تا مجموعه رفتار بنگاه های خصوصی 
منجر به حال خوب همه ذی نفعان و مشتریان شود؛ 
بنابراین در مقابل جریان مدیریت شبه دولتی باید به 
سمت واگذاری مدیریت و بنگاه داری بخش خصوصی 

برویم.«
بهترین  براینکه  تاکید  با  خودرو  حوزه  فعال  این 
بنگاه داران، بخش خصوصی هستند، عنوان کرد: »ایران  
خودرو و سایپا را باید سهامداران خصوصی بدهیم و 
دولت هم به عنوان تصمیم ساز و قانونگذار، قوانین بازی 
را تعریف کند تا این بنگاه داری منجر به تبانی، کاهش 
کیفیت و انحصار نشود و در نهایت قوانین بازی را به 

نحوی تنظیم کند که به بهبود کیفیت بیانجامد.«
مصطفوی ادامه داد: »در ایران  خودرو ما سهامداران 
خصوصی داریم که مدعی توانایی مدیریت این شرکت 
هستند. اینکه خصوصی سازی منجر به بهبود صنعت 
خودرو می شود یا به تبانی و رانت می انجامد، بسته 
به قوانینی دارد که حاکمیت می چیند. ما چاره ای جز 
این نداریم که به مدیریت ناکارآمد شبه دولتی زیان ده 
پایان دهیم و خودروسازی را به بخش خصوصی واگذار 
کنیم تا مدیریت کند. اینکه این واگذاری منجر به بهود 
کیفیت و قیمت خواهد شد یا نه، بسته به حاکمیت 
دارد که قوانین بازی را دوباره بازسازی کند تا منجر به 
بهبود شود. اگر قوانین به درستی تعریف نشود این 
واگذاری منجر به بدتر شدن صنعت خودرو می شود و 

منافع گروه خاصی را تامین می کند.«

رئیس کمیسیون تخصصی موبایل و لوازم جانبی اتاق اصناف ایران 
از برگشتن آنتن آیفون هایی که بعد از ممنوعیت واردات به صورت 
غیرقانونی به کشور وارد شده بودند خبر داد و گفت: البته هنوز سازوکار 

رجیستری این موبایل ها در سامانه گمرک دیده نشده است.
سیدحسین سادات حسینی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: فرآیند 
شده،  وارد  کشور  به  ممنوعیت  زمان  در  که  آیفون هایی  رجیستری 
به زودی تعریف می شود تا صاحبان کالا بتوانند مبلغ تعیین شده را 

پرداخت و موبایل را رجیستر کنند.

وی در پاسخ به اینکه اگر کالاها به صورت غیرقانونی وارد و در بازار 
عرضه شده و امکان استفاده از پاسپورت وجود ندارد، چه سازوکاری 
برای رجیستری تعریف شده؟ گفت: هنوز جزئیات مشخص نیست، اما 
راهکاری تعریف خواهد شد. به طور کلی  سه دسته موبایل آیفون 1۴ 
به بالا در کشور وجود دارد که به ترتیب قبل از اول اسفند 1۴۰1، بعد از 
اول اسفند 1۴۰1 تا 1۰ آبان امسال و از 1۰ آبان امسال به بعد وارد شده 
است. در حال حاضر موبایل های آیفون 1۴ به بالا که بعد از دهم آبان 

ماه امسال وارد کشور شده، رجیستر می شود.
وی در پاسخ به سوالی درباره سواستفاده های احتمالی برای گرفتن 
پول از صاحبان موبایل آیفون و وعده رجیستری آیفون پیش از تعریف 
ساز و کار گمرکی نیز گفت: مقرر شده از فراجا استعلام گرفته شود که 

سوء استفاده ای در این رابطه صورت نگیرد.
از ابتدای پاییز 1۴۰1 واردات آیفون 1۴ به بالا به شکل تجاری و مسافری 
به کشور ممنوع شد. اما اوایل آبان ماه، بعد از دو سال ممنوعیت 
واردات آیفون مدل 1۴ به بالا، مصوبه ای در جلسه هیئت دولت برای 
رفع ممنوعیت آیفون صادر شده که بر این اساس سه دستگاه شامل 
ارتباطات و معاونت حقوقی ریاست جمهوری مامور  وزارت صمت، 

شدند آیین نامه واردات را تدوین کنند، البته در دو سالی که واردات 
آیفون 1۴ به بالا ممنوع بود، واردات به صورت قاچاق همچنان انجام 
شد و بعضا عده ای ترجیح می دادند با پول کمتر از آخرین تکنولوژی 
موجود استفاده کنند و در کنار آن با استفاده از یک موبایل ارزان قیمت 
سیم کارت خود را فعال کنند و با موبایل آیفون به اینترنت یک موبایل 
ارزان متصل شوند.  طبق گفته های مسئولان تا قبل از ابلاغ مصوبه رفع 
ممنوعیت واردات نزدیک یک میلیون دستگاه موبایل آیفون 1۴، 15 و 1۶ 

وارد کشور شده است.
اما مرداد ماه امسال، سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز 

از آغاز قطع آنتن آیفون های 1۴ و 15 قاچاق خبر داد.
در نهایت ۳۰ دی ماه، علی احمدنیا - سرپرست امور  اطلاع رسانی 
شورای اطلاع رسانی دولت - در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی 
ایکس، اعلام کرد که  »طبق مصوبه امروز هیات دولت گوشی های فعال 
قبل از مصوبه قانونی )مصوبه هیات وزیران در خصوص واردات و تعرفه 
رجیستری آیفون- ۹ آبان ۴۰۳( امکان رجیستر شدن را زین پس خواهند 
داشت«. البته هنوز جزئیاتی از سازوکار رجیستری این آیفون ها اعلام 

نشده است.

حاشیه های واگذاری ایران خودرو به شرکت کروز بررسی شد

و دست اندازهای خصوصی سازی در خودر
گروه اقتصاد- سال هاست که شرکت کروز از روش های مختلف با خرید سهام ایران خودرو به دنبال تصاحب کرسی مدیریتی این شرکت است و در حال 
حاضر نیز با رساندن سهم خود به حدود ۳۰ درصد، مدعی داشتن حق مدیریتی در این شرکت است. اما چه موانع قانونی نقشه های این شرکت را برای 

تصاحب ایران خودرو نقش برآب می کند؟

ودیآنتن آیفون ها برگشت رجیستری آیفون های قاچاق به ز

ایران  خودرو 
و سایپا را باید 

سهامداران 
خصوصی 

بدهیم و دولت 
هم به عنوان 

تصمیم ساز 
و قانونگذار، 

قوانین بازی را 
تعریف کند تا 

این بنگاه داری 
منجر به تبانی، 

کاهش کیفیت و 
انحصار نشود

احداث خط ریلی شلمچه - بصره که از حدود 2۰ سال پیش 
فراز و نشیب های بسیاری را طی کرده است، به نظر می رسد 
با تخصیص اعتبار 2۹ هزار میلیارد تومانی از منابع دولت و ۴1 
میلیون دلار از منابع ارزی که چند روز پیش برای آن مصوب 
شد، یک قدم به پایان نزدیک تر شده و آنطور که وزیر راه وعده 
داده، این پروژه تا یکسال دیگر تکمیل می شود و به بهره برداری 

می رسد.
به گزارش ایسنا، آن طور که در برخی منابع گفته شده پروژه 
احداث راه آهن شلمچه - بصره از حدود ۴۰ سال پیش طراحی 
و از حدود 2۰ سال پیش عملیات اجرایی آن آغاز شده و در 
نهایت شهریور سال گذشته احداث این خط ریلی کلید خورده 

است.
احداث این خط ریلی ۳2 کیلومتری قرار است با همکاری دو 
کشور ایران و عراق طی 1۸ ماه و با احداث پلی بر روی رودخانه 
اروند در محل جزیره سندباد در شهر بصره، پل با دهانه بازشو 
با قابلیت کشتیرانی، پل بزرگ بر روی رودخانه اروند رود) شط 
العرب(، 1۶ کیلومتر عملیات مین روبی و احداث پایانه مرزی 

عملیاتی شود.
آهن  راه  از سوی   منتشر شده  اطلاعات  آخرین  براساس 
جمهوری اسلامی ایران تا کنون ۸2۰5 مین و مهمات در این 
مسیر کشف و امحاء شده و حدود پنج کیلومتر از مسیر نیز 

پاکسازی شده است.
هدف از طراحی و اجرای این پروژه ریلی، اتصال دو کشور 
ایران و عراق با ریل به یکدیگر، امکان سفر ریلی با رفاه بالا برای 
زائران ایرانی عتبات عالیات و زائرین عراقی مشهد مقدس و 
کمک به افزایش تعاملات دو کشور است و راه اندازی این خط 
می تواند مزایای زیادی داشته باشد و افق جدید حمل و نقلی 

برای هر دو کشور ایجاد کند.
جبارعلی ذاکری - مدیرعامل شرکت راه آهن - در تشریح 
آخرین وضعیت راه آهن شلمچه _ بصره به ایسنا گفت: در 
خصوص این پروژه راه آهن ایران سه تعهد دارد. اول تکمیل 
ایستگاه و خطوط ایستگاهی در شلمچه است که با هماهنگی 
در  و  تملک  منطقه  آن  اول  فاز  اراضی  اروند،  آزاد  منطقه 
اختیار راه آهن قرار گرفته است و پیمانکار برای آماده سازی، 
حصارکشی و احداث خطوط آماده شده است. امیدواریم بحث 
احداث ساختمان ایستگاه نیز به زودی توسط پیمانکار مربوطه 

شروع شود. 
تاییدیه مین روبی ها به تدریج صادر می شود

وی افزود: بخش دوم کار مین روبی در طول شلمچه تا بصره 
است. پیش بینی های اولیه به طول 1۴کیلومتر به عرض ۶۰ متر 
است و راه آهن ایران و عراق پیگیر آن هستند. تا کنون بیش 
از شش کیلومتر از این مسیر مین روبی شده که توسط دولت 

عراق تاییدیه مین روبی ها به تدریج در حال صدور است.
مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران تصریح 
کرد: سومین بخش نیز احداث پل در شط العرب بوده که پل 
بزرگی است و خوشبختانه 2۶ شمع کوبی انجام شده است و 
بعد از سفر رییس جمهور به عراق نقدینگی مورد نیاز پروژه 
نیز تزریق شده است و امیدواریم تعهدات دولت ایران عملیاتی 

شود.
وی همچنین عنوان کرد که تعهدات دولت عراق نیز استقرار 
پیمانکار زیرسازی بوده که یک شرکت اسپانیایی قرارداد آن را 
بسته است و امیدواریم طی ماه آتی شاهد فعالیت اجرایی و 

آغاز عملیات زیرسازی در آن محور باشیم.
اختصاص 2۹ هزار میلیارد تومان از منابع دولتی

اهمیت این پروژه 2۰ ساله نیز در سفر رییس جمهور و هیات 
همراه به خوزستان در روزهای گذشته نیز بیش از پیش نمایان 
شد؛ به طوری که مسعود پزشکیان اخیرا اعلام کرده که 2۹ 
هزار میلیارد تومان از منابع دولت و ۴1 میلیون دلار از منابع 

ارزی برای مسیر شلمچه - بصره مصوب شده است.
همچنین فرزانه صادق - وزیر راه و شهرسازی - نیز که در این 
سفر رییس جمهور را همراهی می کرد، وعده داد که این پروژه 
تا پایان سال 1۴۰۴ یعنی حدود یکسال دیگر تکمیل خواهد شد 

و به بهره برداری می رسد.

وعده خانم وزیر برای تکمیل راه آهن شلمچه – بصره


